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З А П И С  Н И К 
са 20. сједнице Представничког дома Парламентарне скупштине 

Босне и Херцеговине 
 
 
 Двадесета сједница Представничког дома одржана је 8. и 17. маја 2000. 
године 
 Првом дијелу сједнице, 8. маја, присуствовала су 33 посланика – 19 из 
Федерације БиХ и 14 из Републике Српске. Одсуство су оправдали: Иво Мијачевић, 
због здравствених разлога, Богић Богићевић, Љубомир Зовко и Златко Лагумџија – 
због службеног пута. Без најаве одсуствовали су Едхем Бичакчић, Тарик 
Чаршимамовић и Хамдија Куловић. 
 Предсједавајући Перо Скопљак посланике је обавијестио да је од ОСЦЕ-а 
добио обавијест да је умјесто Неџада Бранковића посланички мандат додијелио 
Ријаду Рашчићу, као и да је Сафет Оручевић поднио оставку на дужност посланика. 
 Прије отварања расправе о приједлогу дневног реда предсједавајући је Дом 
обавијестио да су предлагачи Приједлога пословника Перо Скопљак и Мирко 
Бањац као посланици. 
 У расправи поводом приједлога дневног реда учествовали су Сејфудин 
Токић, Расим Кадић, Ибрахим Спахић, Мирко Бањац, Бранко Докић, Иво 
Дивковић, Миодраг Деретић, Харис Силајџић, Касим Трнка – представник 
Предсједништва БиХ, Вито Ракић и Никола Шпирић.  
 У дискусији су изнесени сљедећи приједлози за измјену или допуну 
предложеног дневног реда: 

- Сејфудин Токић – да се у дневни ред уврсти иницијатива за усклађивање 
Устава БиХ са Европском конвенцијом о људским правима и основним слободама 
и о томе затражио појединачно изјашњавање;  

- Расим Кадић – подржао приједлог г. Токића. Приговорио зашто у дневни 
ред није уврштена расправа о економској и социјалној политици, иако су четири 
посланика покренули иницијативу још прије осам мјесеци. Подржао је уврштавање 
у дневни ред закона које је предложио г. Силајджић, а предложио  да се Анализа 
рада Независне комисије за медије уврсти послије нацрта закона, јер они имају 
предност у односу на извјештаје, анализе и др.; 

- Ибрахим Спахић – приговорио зашто у дневни ред није уврштен приједлог 
програма рада за 2000. години и подржао приједлоге г. Токића и Кадића у вези са 
иницијативама, као и приједлоге закона г. Силајџића; 

- Мирко Бањац – предложио да се са дневног реда скине Нацрт кривичног 
закона јер није усклађен са чл. 3. Устава БиХ,  као и да се са дневног реда скине 
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тачка – Потврђивање именовања предсједавајућег Савјета министара из разлога 
што сједници нису присутни чланови Предсједнитшва БиХ; 

- Бранко Докић је изнио противљење да се у дневни ред уврштава било које 
питање за које посланици нису добили материјал. Предложио је да се из приједлога 
дневног реда скине тачка 6. Нацрт закона о суду Босне и Херцеговине; 

- Иво Дивковић . приговорио што у дневни ред није уврштен извјештај о 
усаглашавању Нацрта избортног закона БиХ (предлагач: Клуб посланика СДП-а), 
који је на 18. сједници добио већину присутних, али не и ентитетску већину; 

- Миодраг Деретић  - предложио скидање Нацрта закона о заштити људских 
права утврђених међународним конвенцијама које су саставни дио Устава БиХ 
(предлагач:посланик Харис Силајджић); 

- Вито Ракић – предложо да се из приједлога дневниг реда скину тачке 5 – 
Нацрт закона о заштити људских права…, тачка 6. – Нацрт закона о суду БиХ и 
тачка 9. Нацрт кривичног закона БиХ.  
 

Послије дискусије предсједавајући је образложио чињеницу да предлагач 
Приједлога пословника Представничког дома није Колегиј него Паро Скопљак и 
Мирко Бањац као посланици, што је у складу са Привременим пословником 
Представничког дома, по којем Колегиј и не може бити предлагач.Напоменуо је да 
ће се посланици изјаснити о приједлогу дневног реда Колегија и о сваком 
приједлогу за допуну или измјену дневног реда.  

Посланик Харис Силајџић је повукао из приједлога дневног реда приједлоге:  
закона о правобранилаштву БиХ, закона о тужилаштву БиХ, кривичног закона БиХ, 
закона о управи БиХ и закона о управним споровима БиХ, док од ОХР-а не стигне 
стручно мишљење или нацрти закона. 

Посланик Ибрахим Спахић је повукао свој и Кадићев приједлог да се у 
дневни ред уврсти расправа о економској и социјалној политици, са захтјевом да се 
ово питање уврсти на једну од првих сједница. Такође је повукао приједлог да се у 
дневни ред уврсти иницијатива за амандманску измјену Устава БиХ, с приједлогом 
да се иста разматра на једној од наредних сједница, у оквиру програма рада. 

Предсједавајући је констатовао да се Колегиј сагласио са предњим 
приједлозима, па је на изјашнајвање дао прво приједлог Колегија, без тачака 6 – 11 
(нацрти закона које је повукао  посланик Силајџић).  

За предложене тачке, од 32 присутна посланика, гласало је 20, а 11 је гласало 
против. Гласајући по ентитетима, ЗА је гласало 17 посланика из ФБиХ, а из РС три. 
Предсједавајући је констатовао да приједлог није усвојен, те је изнио приједлог 
Колегија да се обави гласање о свакој тачки посебно.  Гласајући  посебно о 
преосталим тачкама предложеног дневног реда, за 20. сједницу Преставничког дома 
усвојен је сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д: 
 

1. Усвајање записника са 17, 18. и 19. сједнице Представничког дома, 
2. Приједлог пословника Представничког дома (предлагачи: Перо Скопљак 

и Мирко Бањац), 
3. Именовање чланова радних комисија и 
4. Одговори на посланичка питања и питања посланика.  

 
Нису усвојене сљедеће тачке из приједлога дневног реда: 



 3

- Потврђивање именовања предсједавајућег Савјета министар БиХ (од 
присутних 32 ЗА је гласао 21 посланик, против 9. Из Федерације БиХ 18 је гласало 
ЗА, а из РС ЗА су гласала 4 посланика, а 9 против; 

- Анализа рада Независне комисије за медије са приједлогом испитивања 
уставног основа за њено постојање и даљње функционисање (предлагач Никола 
Шпирић). ЗА овај приједлог гласало је 17, а против 12 посланика. Гласајући по 
ентитетима,  из Републике Српске 11 посланика гласало је ЗА, а три   против. Из 
ФБиХ пет посланика је гласлао ЗА, а  против 11.  

- Нацрт закона о зашттити људских права утврђених међународним 
конвенцијама које су саставни дио Устава БиХ (предлагач Харис Силајџић). ЗА 
приједлог је гласало 17, а против 15 посланика – из ФБиХ ЗА 13, 4 против; из РС 
ЗА три, 11 против.  

Затим се Дом изјаснио о приједлогу С. Токића, да се у дневни ред уврсти 
Иницијатива да Представнички дом ПС БиХ покрене поступак усклађивања Устава 
БиХ са Еврпском конвенцијом за заштиту људских права и основних слобода. 
Гласање је обављено прозивком.  

ЗА приједлог су гласали: Раифа  Алагић, Медиха Филиповић, Халид Гењац, 
Аднан Јахић, Расим Кадић, Хилмо Неимарлија, Мустафа Памук, Харис Силајџић, 
Ибрахим Спахић, Суада Муминагић, Сејфудин Токић, Ибрахим Ђедовић, Иво 
Лозанчић, Смаил Бећирбашић, Абдурахамн Малкић и Мунира Карић. 

ПРОТИВ су гласали: Ана Хавел, Ивица Пашалић, Перо Скопљак, Анита 
Микулић, Мирко Баковић, Раденка Балта, Драган Мирковић, Миодраг Деретић, 
Миленка Бошњак, Бранко Докић, Бранислава Јовановић, Вито Ракић, Мирко Бањац, 
Мара Перкановић, Десанка Рађевић и Никола Шпирић. 

Предсједавајући је констатовао да је ЗА приједлог гласало 16, а против 
приједлога 16 посланика (из ФБиХ ЗА 13, против 5, из РС ЗА три, против 11). 
Према томе, приједлог није усвојен.  

Посланици су се изјаснили и о приједлогу закључка Мирка Бањца – да се 
позове Предсјендиштво БиХ да узме учешћа у раду Представничког дома 
Парламентарне скупшптине БиХ у вези валститиог приједлога за потврђивање 
именовања предсједавајућег Савјета министара. Овакав игнорантски однос према 
овом веома важном питању штетан је по интересе Босне и Херцеговине. 

Приједлог закључка није усвојен. ЗА је гласало 14 од 28 присутних 
посланика -  из ФБиХ три, из РС 11.  

Поводом неизгласавања приједложеноиг  закључка било је више дискусија и 
реплика у којима су учествовали: Мирко Бањац, Халид Гењац, Харис Силајџић, 
Бранко Докић, Сејфудин Токић, Никола Шпирић, Ибрахим Спахић, Хилмо 
Неимарлија и Вито Ракић. Потом је нстављен рад по усвојеном дневном реду. 
 
Ад – 1: Усвајање записника са 17, 18. и 19. сједнице 
             Представничког дома 
 
 Поводом ове тачке дискутовала је посланик Ана Хавел и приговорила да 
записнике није стигла прочитати. Замолила је да се убудуће записници достављају 
барем дан раније. 
 Уз ову примједбу Дом је усвојио записнике са 17, 18. и 19. сједнице 
Представничког дома. ЗА је гласало 26 од 29 присутних посланика. 
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Ад  2: Приједлог пословника Представничког дома 
 
 Посланик Никола Шпирић је на почетку расправе о Приједлогу пословника 
поставио питање предлагача Приједлога пословника с обзиром да је то раније био 
Колегиј Представничког дома, а данас су то само два члана Колегија, господа 
Скопљак и Бањац. Нагласио је да се о аманданина на Приједлог изјашњавао 
комплетан Колегиј и питао – да ли сад о истим треба да се изјасни нови предлагач. 
 Предсједавајући Перо Скопљак је одговорио да сматра да се формално-
правно може расправљати о извјештају предлагача о амандманима јер су и садашња 
два предлагача о истим расправљали и гласали. 
 У даљој дискусији су учествовали Иво Дивковић, Суада Муминагић, Мирко 
Бањац, Ибрахим Спахић, Расим Кадић, Ана Хавел и Халид Гењац. Послије 
дискусије дата је пауза ради усаглашавања око одређених амандмана, а потом је 
сједница прекинута.  
 
 Наставак 20. сједнице одржан је 17. маја. Присуствовала су 32 посланика –
18 из Федедрације БиХ и 14 из Републиек Српске. Изостанак су оправдали Иво 
Мијачевић, Сејфудин Токић, Анита Микулић и Тарик Чаришимамовић. 
Одсуствовали су и посланици Едхем Бичакчић, Хамдија Куловић,  Харис Силајџић 
и  Златко Лагумджија. 
 Наставак сједнице почео је с радом у 11 часова, иако је био заказан за 14, а у 
11 часова требало је да се одржи 21. сједница са само једном тачком дневног реда – 
Потврђивање именовања предсједавајућег Савјета министара БиХ. Објашњење за 
промјену термина тражио је посланик Расим Кадић, на што су одговорили 
предсједавајући Перо Скопљак и замјеник предсједавајућег Мирко Бањац. Поводом 
овог питања још су дискутовали Миодраг Деретић и Халид Гењац, а онда је 
настављен рад 20. сједнице. 
 Пређедавајући Перо Скопљак изнио је приједлог Колегија да прије наставка 
расправе о Приједлогу пословника Представничког Дома заклетву пред Домом да’ 
г. Снежана Савић, судија Устаног суда БиХ, као и да се верификује мандат новом 
посланику Ријаду Рашчић. Посланици су приједлог Колегија прихватили. 
 Проф. др Снежана Савић дала је заклетву пред Представничким домом, а 
послије тога је Дом верификовао мандат посланику Ријаду Рашчићу, којем је 
Привремена изборна комисија мандат додијелила умјесто Неџада Бранковића који 
је поднио оставку због инкопатибилности функција. 
 ЗА верификацију мандата, од 27 присутних, гласало је 25 посланика – 15 из 
Федерације и 10 из Републике Српске. 
 
Ад – 2: Приједлог пословника Представничког дома  
 (предлагачи: посланици Перо Скопљак и Мирко Бањац) 
 
 Предсједавајући је констатовао да је расправа о Приједлогу пословника 
вођена на првом дијелу сједнице и запитао да ли се може прећи на изјашњавање о 
амандманима. Међутим, посланици су показали интерес за даљњом расправом, па 
је предсједавајући отворио дискусију. 
 У дискусији су учествовали Ибрахим Спахић, Мирко Бањац, Расим Кадић и 
Бранко Докић, а потом је предсједавајући дао паузу ради усаглашавања. 
 Послије паузе секретар Представничког дома Бранка Тодоровић читала је 
сваки поднесени амандман посебно и о сваком се Дом изјаснио. 
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 Након изјашњавања о свим амандманима Представнички дом је једногласно 
усвојио Пословник Представничког дома Парламентарне скупштине Босне и 
Херцеговине. 
 
Ад – 3: Именовање чланова радних комисија 
 
 У кратким дискусијама посланици Халид Гењац и Ана Хавел упознали су 
посланике да се ради о замјени чланова Комисија из СДА и ХДЗ-а умјесто ранијих 
посланика који су поднијели оставке на посланичку дужност. 
 Са 25 гласова ЗА (присутно 26) у радне комисије Представничког дома 
изабрани су:  

- Перо Скопљак – за члана Комисијр о међународним и спољним 
питањима, 

- Мирко Баковић – за члана Комисије о спољној трговини и царинама и 
члана Комисије о саобраћају и комуникацијама, 

- Ивица Пашалић-Лхотак – за члана Комисије о спољној трговинии и 
царинама, 

- Анита Микулић – за члана Комисије о питањима финансија и буджета, 
- Хилмо Неимарлија  - за члана Комисије о уставним и правним 

питањима, 
- Халид Гењац – за члана Комисије о међународним и спољним питањима 
      и члана Комисије о админситративним питањима, 
- Ријад Рашчић – за члана Комисије за спољну трговину и царине и 

Комисије о питањима финансија и буджета, 
- Раифа Алагић – за члана Комисије о саобраћају и комуникацијама. 

 
Ад – 4: Одговори на посланичка питања и питања посланика 
 
 Посланичка питања поставили су посланици: 
 
Иво Дивковић: 
 
 Да ли је тачна информација да је амбасадор БиХ при Уједињеним нацијама 
био ухапшен у САД и да је ослобођен позивајући се на дипломатски имунитет? 
 
Расим Кадић: 
 
 Поново поставио раније питање на које није добио одговор: 
 

1. Шта МИП и други надлежни органи у БиХ подузимају са амбасадама 
страних земаља у БиХ на цивилизацијском уређењу простора за чекање на 
добијање виза у Сарајеву, како би грађани задржали бар минимум достојанства у 
вишесатним и вишедневним чекањима по киши, снијегу и сунцу? 

2. Да ли ће ОСЦЕ, на бази правила о тзв. минимуму одсуства са сједнице 
изабраних званичника у парламентима, одузети посланички мандат посланицима 
који у континуитету дуже времена не присуствују сједницама Представничког 
дома? 
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Миодраг Деретић:  
 
 Поново поставио ранија питања на која није добио одговоре: 
 

1. Када ће Републици Српској бити намирена територија на 49% како је то 
предвиђено Дејтонским мировним споразумом? 

2.  Да ли се надлежности господина Роберта Фаранда, супервизора за Брчко, 
могу проширивати ван бивше Општине Брчко, односно сада Дистрикта Брчко? 

3. Када ће спортистима Републиек Српске бити омогућено да учествују на 
званчним такмичењима (свјетским, европским, Балканском шампионату и осталим) 
под покровитељством званичних спортских асоцијација? 
 
Бранко Докић: 
 
 Изнио један протест и поставио једно питање: 
 

1. Протест – зашто није добио одговор на постављено питање МИП-у, да ли 
постоје критеријуми за које празнике се организује пријем у ДКП-овима широм 
свијета? Да ли за ентитетске или БиХ-празнике? (Повод – “организовање пријема за 
некакав празник 1. март”). 

2. Питање – Којим се то пословима бави контроверзни Шаћирбеј и у које је 
то он пројекте укључен као представник БиХ у Уједињеним нацијама? (Повод 
Изјава Шаћирбеја коју је пренио неђељник “Репортер”: “Посао којим се бавим, као 
и специфични пројекти у које сам укључен, пружају неким појединцима безброј 
мотива. Страх ме је, уствари, од разоткривања ко стоји иза ове шеме”).  
 
Ибрахим Спахић: 
 

1. Затражио информацију о проведби Оквирног закона о приватизацији у 
БиХ. 

2. Затражио извјештај Агенције за статистику, која третира цијелу БиХ, о 
стању у друштву, привреди и свим другим областима. 

3. Затражио од надлежног органа информацију о заштити националних 
мањина у БиХ. 

 
Медиха Филиповић: 
 

Поново поставила раније питање: Да ли се нешто ради на укидању виза за 
наше грађане за земље потписнице Пакта стабилности и на ублажавању визног 
режима за земље чланице Савјета Европе. Питање допунила са захтјевом да се 
испита могућност, односно да  се министарства потруде да се покуша укинути 
визни режим барем за студентску омладину БиХ.  
 
Мара Перкановић:  
 
 Када ће  у Закону о приватизацији станова у Федерацији БиХ бити укинута 
дискриминација код откупа станова, гђе избјеглице, повратници, а односи се на 
99% Срба, морају провести најмање двије године  да би добили право на откуп 
стана на којем имају станарско право? Када ће бити усклађен са истим законом у 
Републици Српској? 
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 Питања у писаној форми  доставили су посланици: 
 
Сејфудин Токић: 
  
 Парламентарна скупштина донијела је једногласно закључак о издвајању 
једног паушала у Фонд за деминирање. Који посланици нису испоштовали 
наведени закаључак? 
 
Мунира Карић: 
 
 Каква је судбина заробљених мушкараца у селу Новоселци, Општина 
Соколац, 22.9.1992. године, старосне доби од 15-82 године, њих 44 (фамилије: 
Карић, Селимовић, Оћуз, Кабаш, Чолић)? 
 
 Послије постављених посланичких питања први замјеник предсједавајућег г. 
Халид Гењац је, у својој краћој дискусији, истакао да је ријетко која сједница 
Представничког дома имала заначај какав је имала ова, јер је усвојен стални 
Пословник. Нагласио је да је у изради Пословника учествовао велики број 
посланика и да је при томе испољена атмосфера толеранције, уважавања ставова и 
међусобног уважавања  посланика. Изразио је захвалност представницима ОХР и 
ФАРЕ пројекта на учествовању и давању корисних сугестија на изради Пословника. 
 Предсједавајући Перо Скопљак придружио се ријечима Халида Гењца и 
свима се захвалио на кооперативности. 
 Овим је завршена 20. сједница Представничког дома. 
 Саставни дио овог записника је магнетограм 20. сједнице Представничког 
дома. 
 
 
 
 
             ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ 
                  ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА 
               Мр Перо Скопљак 


